
Kanal A, Svet 10. 01. 2014
Doseg / Reach: 650000
Država / Country: Slovenija
Čas / Time: 18:00
Trajanje / Duration: 12 min 1

Mišič ostaja na čelu Luke

KANAL A, 10.01.2014, SVET NA KANALU A, 18.00

GREGOR TREBUŠAK: Dober večer. tam nekje 50 : 50 so se gibale jutranje stave v naši redakciji, ali bo
Gašpar Gašpar Mišič z današnjim dnem ostal na vodstvenem stolčku Luke Koper ali ne. Ampak se je še
enkrat znova pokazali, da smo se vsi tisti, ki smo verjeli v moralno in predvsem pogum nadzornikov,
spet ušteli. Nadzorniki so se po več ur trajajoči seji namreč razšli brez odločitve. Najprej je sejo zapustila
predstavnica občine, za tem pa še vsi trije delavski predstavniki. In s tem je seja postala nesklepčna,
razrešitev Gašparja Gašparja Mišiča, pa kljub torkovi majhni napakici, kot je pivski incident, beg pred
policisti in zmerjanje le teh poimenoval sam, nemogoča. Mirko Mayer je bil ves dan torej danes na obali,
Mirko, s tem se je današnja seja spremenila pravzaprav v pravo farso, kakšnega lepšega izraza si takšno
početje nadzornikov žal niti ne zasluži ne.
MIRKO MAYER: Ja tudi jaz lahko iz prve roke rečem, da je to, kar se je danes ves dan dogajalo na
seji nadzornega sveta Luke Koper, dogodek s katerim je ne samo to veliko državno podjetje, lahko
rečem kar Slovenija v celoti dosegla novo moralno dno. Danes je potrebno biti jasen in narediti ločnico
med državnimi nadzorniki, ki jih je imenoval SOD, vseh 5 je bilo soglasnih, da je Mišič s svojo pijano
nočjo prekršil vsa interna pravila, svojo pogodbo o zaposlitvi, svojo pogodbo o uporabi službenega
vozila, ki so mu ga zato tudi že odvzeli, vendar preprosto statut družbe je tak, da omogoča trem
delavskim nadzornikom, da povzročijo nesklepčnost. Za vse odločitve v zvezi s predsednikom uprave,
je namreč potrebna dvotretjinska večina prisotnih. Sprememba, ki jo je prav tako sprožil Državni SOD,
da bi bila dovolj navadna večina vseh prisotnih, se s strani teh istih lobijev, ki rešujejo Gašpar Gašpar
Mišiča, izpodbija na sodišču. Zato je predsednica nadzornega sveta Alenka Žnidaršič Kranjc, lahko po
koncu današnje seje nadzornega sveta ugotovila samo to, da se je zgodil nekakšen državnozborski
parlamentarni, povsem politikantki in lobistični embargo, sicer pa je bila predsednica nadzornega sveta,
glede svojega osebnega stališča, do primera Mišič dovolj in povsem jasna. Poglejmo.
ALENKA ŽNIDARŠIČ KRANJC (predsednica nadzornega sveta Luke Koper): Ker jaz sem že zadnjič povedala
ne, da je moja toleranca do nekih dogodkov ničelna. Jaz lahko nesporno povem, da bi glasovala za
razrešitev gospoda Mišiča. In kljub temu, da bi verjetno takšna današnja odločitev lahko vplivala na to,
da bi se začetne stvari na poglabljanju v Luki Koper upočasnile, kljub temu bi ravnala kot sem. Nadzorni
svet je pozval gospoda Mišiča k častnemu odstopu.
MAYER: No če je danes od Gašparja Gašparja Mišiča kdorkoli v tej državi pričakoval vsaj kanček ponižnosti,
morda samokritike, bo seveda spet hudo razočaran. Mišič se je namesto za odstop odločil za tako plehke,
bom rekel bedne izgovore, da je celo predsednica nadzornega sveta Alenka Žnidaršič Kranjc nekajkrat
glasno opozorila, da bo njuno skupno izjavo zapustila, v kolikor ta pade, ja pomenljivo, na gostilniški nivo.
Gašpar Mišič bi danes namreč rad celotno Slovenijo prepričal, da mu je tudi pijano noč nekdo preprosto
podtaknil. Poglejmo.
GAŠPAR GAŠPAR MIŠIČ (predsednik uprave Luke Koper): Mislim, da tudi ta akcija, ki je bila narejena, pa
če tudi sem bil pod vplivom oziroma se je ugotovilo, da sem imel 0,59 alkohola v krvi, po meritvah, da
obstaja velik, velik moj pomislek, da mi je to neko elegantno serviral.
MAYER: Butelka vam je bila podstavljena na mizo…
ŽNIDARŠIČ KRANJC: Glejte, glejte jaz bi…
MIŠIČ: Tudi to. Zagotovo moj odstop in vse kar bi sledilo kasneje, nebi bilo najbolje za Luko Koper. Odločen
sem, da vztrajam na položaju.
MAYER: No to so današnje beseda človeka, ki je ob imenovanju na vrh Luke Koper napovedal, da si ga bomo
zapomnili kot borca proti lobijem. Oprostite gospod Mišič, ampak zapomnili si vas bomo kot pijanega
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voznika, kar zadeva pa lobije pa bi rekel takole: ko je napovedal boj proti lobijem, je na enega od svojih
prvih delovnih dni podpisal 2,5 milijonsko sponzorsko pogodbo z nogometnim klubom, lokalnim, pod
vodstvom priljubljenega županovega gradbinca in med tem, ko se je nekaj mesecev prej še zgražal nad
bajnimi zaslužki odvetnika Senice v Luki Koper, prav tako nekaj tednov po imenovanju samo podaljšal
sodelovanje s to isto odvetniško pisarno. No danes mu očita nadzornica, predsednica nadzornikov tudi
tu, da sploh še ni bil sposoben prijaviti ustreznega načrta investicij za leto 2014. Kaj več pa v prispevku
kolegice Kristine Hacin.
KRISTINA HACIN: Po Robertu Časarju, ki zadnje mesec večino časa preživi na sodiščih in zaradi
oškodovanja Luke v prihodnjih dneh čaka tudi poziv na prestajanje kazni, je Gašpar Gašpar Mišič, prvi
direktor Luke, ki se vozi na zadnjih sedežih. Do sedaj je veljalo, da je na direktorskem parkirnem prostoru
čakal osebni avto direktorja, Gregorja Veselka, pa tudi Bojan Brank se je na obalo vsak dan vozil celo iz
Domžal.
NEIMENOVANA OSEBA: Vam jaz predajam v bistvu tale badge, ki vam odpira vsa vrata in od jutri naprej
vam odpira tudi vso odgovornost, ki jo imate ne. Tako da.
MIŠIČ: Hvala lepa.
HACIN: In Mišič takoj začne brskati po papirjih predhodnikov.
MIŠIČ: Družba Luka Koper je oškodovana za nebroj milijonov.
HACIN: Skupaj z Borisom Popovičem ugotavljata, da tudi na račun odvetnikov.
BORIS POPOVIČ (župan MO Koper): No recimo Senica, konkretno ima zelo, ima pogodbo, zdaj kolikor sem
jaz čul, sedaj bomo videli, če je pač res, kot se govori.
HACIN: A ko nekaj dni kasneje pred kamere stopi Mišič.
MIŠIČ: To kar je bilo dejansko največ prahu dvignjenega okoli teh odvetniških raznoraznih pavšalov, je
bilo dejansko prenapihnjeno.
HACIN: A vseeno se hvali s svojimi prvimi potezami.
MIŠIČ: V prvih devetih dnevih, od kar sem predsednik uprave, mi je uspelo dejansko prihraniti oziroma
preprečiti sklenitev škodljivih pogodb, ki bi Luko Koper oškodovali za več kot 2,5 milijona evrov.
HACIN: A že nekaj dni kasneje, Mišič ves prihranil z enim podpisom nameni Nogometnemu klubu Koper.
Klubski dres mu je kupil Ante Gubec, predsednik kluba in direktor Grafista, hišnega gradbinca Koprske
občine, in Luke Koper.
MIŠIČ: Kaj? Vsi morajo delati za dobro družbe.
HACIN: Včasih bi bilo bolje upoštevati predvsem lastne besede.
MIŠIČ: Jaz sem se poslovil danes.
POSLANKA: Ja.
MIRŠIČ: Tako, da prepuščam vse vajeti.
HACIN: In se kot v parlamentu, tudi v Luki, ne tako vztrajno držati sedla.
TREBUŠAK: Po vsem kar smo videli Gašpar Gašpar Mišič vseeno ostaja globoko v sedlu največjega podjetja
na obali ne?
MAYER: Ja tole najino druženje, čisto ob koncu dneva je šele nekaj posebnega, najprej je zavrnil pogovor
tule v živo z argumentom, da ima namreč že zamudo na večerjo s pomembnimi poslovnimi partnerji,
potem pa je svoje tri zaveznike, delavske nadzornike, pred menoj povabil na pijačo v eno od bližnjih
gostiln, ja lahko se primete za gumb, kot o izgovarjam in zatrdil, ko sem ga seveda spodbodel, da bo
nocoj pil samo vodo, ker se pa zdaj res ne bo več šalil. In ko ravno omenjaš sedlo, še to za konec naj
dodam, da preživiš rodeo mislim, da moraš biti kar trezen, da ostaneš na vrhu Luke Koper, to očitno zdaj
ni več potrebno.
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TREBUŠAK: Ja Mirko najlepša hvala za to izčrpno poročilo z Luke. Verjamem, da si bomo kar nekaj teh
tvojih stavkov zapomnili za tole leto 2014. Na svidenje. Z nami v studiu pa je sedaj Irena Prijović, generalna
sekretarka Združenja nadzornikov Slovenije. Pozdravljeni.
IRENA PRIJOVIĆ (Združenje nadzornikov Slovenije): Pozdravljeni.
TREBUŠAK: Ko sem zjutraj vas povabil v studio, so bila vprašanja povsem drugačna. Prvo je bilo, da je bila
to edina logična poteza nadzornikov, da so Gašparja Gašparja Mišiča odstavili, ampak zdaj se je pa vse
skupaj obrnilo. Kako imamo lahko v nadzornem svetu, enega najpomembnejših podjetij v državi, tako
različna mnenja nadzornikov, da se trem predstavnikom delavcev in eni iz občine, zdi kar, da odidejo s
seje in ne razrešijo takšnega predsednika uprave?
PRIJOVIĆ: No to je zagotovo ena slabših potez, glede na to, da se člani nadzornega sveta očitno niso
sposobni medsebojno dogovoriti, kar pomeni, da del članov nadzornega sveta sejo zapusti ne. To je neka
specifična dinamika. Tukaj je večji problem ta, da glede na to, da se je vedelo za dogodek in pa za primer
in pa možnost razrešitve predsednika uprave, da gre očitno za drug vrednostni sistem predstavnikov
zaposlenih in občine in pa predstavnikov kapitala.
TREBUŠAK: Ampak kaj je to, mafija, lobi ali kako lahko temu rečemo? Vas bom kar direktno vprašal, če
tam sedi nekaj nadzornikov z eno samo nalogo, da delajo v korist družbe in potem je vsem ali pa večini v
tej državi jasno, da Gašpar Gašpar Mišič tega ne počne, oni pa rečejo nič, gremo pa kot smo slišali sedaj
kolega Mirka Mayerja zdaj na koncu, gremo pa v lokal na eno pijačo. Pa saj to je kot kakšno gostilniško
ravnanje, tam pa govorimo o najpomembnejšem podjetju, ki omogoča vstop v svet ne.
PRIJOVIĆ: Ja osebnostne značilnosti predsednika in pa članov uprav so tako zelo pomembne, da tudi,
če imate strokovne izkušnje, delovne izkušnje, neke druge kompetence za vodenje take družbe, če
vaše osebnostne značilnosti niso primerne in ne odražate neke visoke stopnje osebne integritete, tak
posameznik ni primeren za vodenje družbe.
TREBUŠAK: Zdaj sva pa pri tisti pomembni stvari, pri odgovornosti, ampak ne sedaj nadzornikov, ampak
še tistih višje, politike oziroma SOD-a. SOD je državni lastnik Luke Koper, predlagali so 2/3 večino, ki
lahko odstavi predsednika uprave, pa to nikoli ni na koncu bilo izvedeno.
PRIJOVIĆ: Ja.
TREBUŠAK: Če me sedaj vprašate, pa bom kar svoje mnenje povedal, SOD torej ni opravil svojega dela?
PRIJOVIĆ: SOD je dobro zastavil strategijo v smislu, da je morda dicipiral neko takšno v primeru
predčasnega odpoklica uprave, eno takšno situacijo, vendar mu je bilo takrat preprečeno oziroma kljub
predlogu za spremembo statuta in pa glasovanju na skupščini, je bilo potem sodno zadržanje spremembe
statuta. To so omogočili žal mali delničarji.
TREBUŠAK: Pa sva spet pri tistem začetku, mafija ali lobi ali kaj drugega. Čisto za konec še tole,
Gašpar Gašpar Mišič je član Pozitivne Slovenije, vidni član, bil je pri predsednici vlade v kabinetu, pa pri
gospodarskem ministru poslanec, pa pravzaprav nima nobenih kompetenc, da vodi takšno podjetje. Je to
v svetu, da ne bova sedaj ostala tukaj doma, je to v svetu normalno, da pride človek v Luko Koper, včasih
so se bile vojne za to, da je imel kdo pod kontrolo Luko, v državi bi moralo biti to bolj pomembno ne?
PRIJOVIĆ: Nadzorni svet mora imeti jasen, kompetenten profil, koga želi na tej… na tej funkciji. Mora vedeti
kam družbo peljati in pa tudi preverjati reference, preverjati osebnostne značilnosti. En tak dogodek, ki
smo mu bili priča v preteklih dneh, zagotovo preko okoliščin, v katerih je bil tak posameznik postavljen,
kaže na njegove reakcije tudi v kakšnem drugem primeru. Kar pomeni, da takšne osebnosti in značilnosti
nosijo tveganje za vodenje družbe in nosijo tveganje za ogled družbe.
TREBUŠAK: Dovolj ste povedali. Verjamem, da smo tudi gledalci sedaj razumeli, kdo pravzaprav vodi
takšna podjetja. Hvala vam za vsa…
PRIJOVIĆ: Hvala vam.
TREBUŠAK: …pojasnila.
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